
Protokół Nr XVI/16
z XVI sesji Rady Miejskiej w Ścinawie 

w kadencji 2014-2018
z dnia 28 stycznia 2016r. 

Obrady  sesji  Rady  Miejskiej  rozpoczęto  o  godz.  14:00  w  sali  konferencyjnej  Centrum  Turystyki
i Kultury w Ścinawie.

Na sesji obecnych było 15 radnych. 

Ponadto  w  sesji  uczestniczyli  Burmistrz  Ścinawy  Pan  Krystian  Kosztyła,
oraz  pracownicy  urzędu i  zaproszeni  goście  (lista  obecności  stanowi  załącznik  nr  1  do niniejszego
protokołu).

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie radnych i gości.

Ad. 2. Stwierdzenie quorum.
Przewodniczący Rady Miejskiej-Pan Marek Szopa dokonał otwarcia XIV sesji Rady Miejskiej  w Ścinawie.
Następnie stwierdził, że zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności w sesji Rady na 15 członków
Rady  uczestniczy  15  radnych,  co  stanowi  quorum,  przy  którym  Rada  Miejska  w  Ścinawie  może
podejmować prawomocne uchwały (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad XVI sesji Rady Miejskiej:
1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Ewentualne zmiany porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie:
1) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości;
2) w sprawie zmiany zasad sprzedaży mieszkań komunalnych;
3) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości zabudowanej;
4) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność
Gminy Ścinawa;
5)  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  oddziału  przedszkolnego  i  przekształcenia  Szkoły  Podstawowej
w Tymowej im. Orląt Lwowskich w Szkołę Filialną z klasami I-III Podporządkowaną Szkole Podstawowej
Nr 3 w Ścinawie im. Bronisława Malinowskiego 59-330 Ścinawa ul. Królowej Jadwigi 9;
6) w sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Placówek Oświatowych w Ścinawie;
7) w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju miasta i gminy Ścinawa na lata 2015-2022;
8) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej;
5.Zatwierdzenie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie Nr XV z dnia 21 grudnia 2015r.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski.
8. Zapytania sołtysów.
9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z prac w okresie międzysesyjnym.
10.Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym.
11.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.
12.Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

Ad. 3 Ewentualne zmiany porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są uwagi do porządku obrad. 

Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku
obrad czterech projektów uchwał 1) w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie,
przejęcia do realizacji określonego w Studium Wykonalności przedsięwzięcia pn. „Budowa i rozbudowa
kanalizacji  sanitarnej  i  sieci  wodociągowej  na  terenie  miasta  i  gminy  Ścinawa  oraz  przebudowa
i  modernizacja  oczyszczalni  ścieków”  oraz  akceptacji  złożonych  w  nim  planów  taryfowych,  wraz



z ewentualną prognozą dopłat do taryf; 2) w sprawie: zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy
Ścinawa; 3) w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na 2016 rok uchwalonego uchwałą

Rady Miejskiej w Ścinawie Nr XV/83/15 z dnia 21 grudnia 2016 roku; 4)  w sprawie przystąpienia do
procedury zmiany granic miasta Ścinawy i przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami;

Następnie Przewodniczący przedstawił nowy porządek obrad XVI sesji Rady Miejskiej:
1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Ewentualne zmiany porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie:
1) upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie, przejęcia do realizacji określonego w Studium
Wykonalności przedsięwzięcia pn. „Budowa i rozbudowa kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej na
terenie miasta i gminy Ścinawa oraz przebudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków” oraz akceptacji
złożonych w nim planów taryfowych, wraz z ewentualną prognozą dopłat do taryf;
2) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawa;
3) zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na 2016 rok uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej w
Ścinawie Nr XV/83/15 z dnia 21 grudnia 2015r;
4) w sprawie przystąpienia do procedury zmian granic miasta Ścinawa i przeprowadzenia konsultacji z
mieszkańcami;
5) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości;
6) w sprawie zmiany zasad sprzedaży mieszkań komunalnych;
7) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości zabudowanej;
8) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność
Gminy Ścinawa;
9) w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju miasta i gminy Ścinawa na lata 2015-2022;
10) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej;
11)  w sprawie zamiaru likwidacji  oddziału  przedszkolnego i  przekształcenia  Szkoły  Podstawowej  w
Tymowej im. Orląt Lwowskich w Szkołę Filialną z klasami I-III Podporządkowaną Szkole Podstawowej
Nr 3 w Ścinawie im. Bronisława Malinowskiego 59-330 Ścinawa ul. Królowej Jadwigi 9;
12) w sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Placówek Oświatowych w Ścinawie;

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu  
(11 głosami „za” ,„przeciw”-1„wstrzymało się”3) przyjęła nowy porządek obrad. 

D. Pawłoszyńska zgłosiła wniosek o wycofanie punktu 11 z porządku obrad XVI sesji Rady Miejskiej.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu  
(4  głosami  „za”  ,„przeciw”-10„wstrzymało  się”1)  odrzuciła  wniosek  Pani  Danuty
Pawłoszyńskiej.

Głos zabrał Radny Powiatu Pan Władysław Siwak:
Prośba o wykreślenie punktu 11 z nowego porządku obrad.

Ad. 4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

Ad.4.1.  
W sprawie upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie, przejęcia do realizacji określonego w
Studium  Wykonalności  przedsięwzięcia  pn.  „Budowa  i  rozbudowa  kanalizacji  sanitarnej  i  sieci
wodociągowej  na  terenie  miasta  i  gminy  Ścinawa  oraz  przebudowa  i  modernizacja  oczyszczalni
ścieków” oraz akceptacji złożonych w nim planów taryfowych, wraz z ewentualną prognozą dopłat do
taryf.

Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały.
 
Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.



Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały.

Radna Pani Irena Chrystyna:
Czy Gmina jest w stanie udźwignąć ciężar wydatku związanego z przedstawionym projektem?

Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak:
Tak, Gmina jest w stanie udźwignąć ten ciężar. Są to koszty, które analizowane były w kontekście
przepływów finansowych na przestrzeni 20 lat. Spłata z tytułu zaciągniętego kredytu będzie wynosiła
rocznie około 1 200 000 zł. przez 20 lat, ponieważ udział Gminy w kosztach finansowania tej inwestycji
to  36 procent. Nie powinno to również ograniczać możliwości inwestycji gminy w innych dziedzinach.

Radna Pani Irena Chrystyna:
Czy w tabeli są przedstawione ceny wody i ścieków na następne lata ?

Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak:
Jest  to  wstępna  akceptacja  potencjalnie  wyłaniających  się  taryf  za  wodę  i  ścieki  na  przestrzeni
następnych  kilkudziesięciu  lat.  W  tych  taryfach  zawarty  jest  koszt,  który  jest  zapisem  bardziej
księgowym niż rzeczywiście kosztem czyli tak zwana amortyzacja na poziomie 5,5 złotego.

Radna Pani Irena Chrystyna:
Czy to wzrastało procentowo?

Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak:
Amortyzacja nie. Jest to liczone w taki sposób, że pojawia się nowy majątek i jego wartość musi być
wkalkulowana  w  koszty  funkcjonowania  zakładu,  który  będzie  to  obsługiwał  i  jest  to  właśnie
amortyzacja z tego tytułu, pojawia się wzrost taryf.
Jedynym źródłem finansowania tego rodzaju przedsięwzięć jest Fundusz Spójności. Został ogłoszony
pierwszy konkurs w okresie 2014-2020 i przez rok opracowywaliśmy projekt , który w tej chwili jest
gotowy. Jeżeli projekt uchwały nie zostanie podjęty, nie zostanie złożona aplikacja. Nie wybudowana
kanalizacja są to kary jakie gmina będzie ponosić ze środków własnych przez bardzo długi okres jako
ta, która nie zrobiła niczego aby system zbioru i oczyszczania ścieków wybudować.
Nasze podejście jest kompleksowe i dotyczy prawie wszystkich miejscowości na terenie Gminy Ścinawa.

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15  głosami  „za”,  „przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-0)  podjęła  uchwałę  w  sprawie
upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie, przejęcia do realizacji określonego
w Studium  Wykonalności przedsięwzięcia pn. „Budowa i rozbudowa kanalizacji sanitarnej
i sieci wodociągowej na terenie miasta i gminy Ścinawa oraz przebudowa i modernizacja
oczyszczalni  ścieków”  oraz  akceptacji  złożonych  w  nim  planów  taryfowych,  wraz  z
ewentualną prognozą dopłat do taryf.

Ad.4.2.
W sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawa. 
 
Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały.

Komisja  Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały. Brak pytań. Dyskusję zamknięto

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za” ,„przeciw”-0,  „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie zmiany
wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawa.



Ad.4.3. 
W sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na 2016 rok uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej

w Ścinawie Nr XV/83/15 z dnia 21 grudnia 2015 roku. 

Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15  głosami  „za”,  „przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-0)  przyjęła  ustną  autopoprawkę  do
projektu uchwały. 

Komisja  Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie zmian w
budżecie Miasta i  Gminy Ścinawa na 2016 rok uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej w
Ścinawie Nr XV/83/15 z dnia 21 grudnia 2015 roku. 

Ad.4.4.  
W  sprawie  w sprawie przystąpienia do procedury zmiany granic miasta Ścinawy i  przeprowadzenia
konsultacji z mieszkańcami.

Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały.

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały. 

Radna Pani Irena Chrystyna:
Ile osób odeszłoby od miasta Ścinawa?

Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak:
Na terenach które obejmuje ten projekt uchwały nie zamieszkuje ani jedna osoba, ponieważ są to
grunty w części rolnej. Wyłączenie ma charakter z działalnością rolniczą, działki ( grunty działkowe )
objęte są tym obszarem.

Radna Pani Irena Chrystyna:
Czy są przymiarki do innych terenów ?

Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak:
Z czasem w perspektywie kilku następnych lat będziemy podejmować działania racjonalizujące granice
miasta  ale  to  wymaga rozmów z  mieszkańcami  tych  fragmentów miasta  ponieważ  wiąże  się  to  z
zamieszkiwaniem na tych  obszarach ludzi  ,  rodzin.  W tej  sprawie  nie mamy do czynienia  z  takim
przypadkiem.

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się” -0) podjęła uchwałę w sprawie w sprawie
przystąpienia do procedury zmiany granic miasta Ścinawy i przeprowadzenia konsultacji z
mieszkańcami.



Ad.4.5. 
W sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości:
Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały.

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się” -0)  podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia
zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości.

Ad.4.6.  
W sprawie zmiany zasad sprzedaży mieszkań komunalnych.

Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały.
Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Komisja Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za”,  „przeciw”-0,  „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie  zmiany
zasad sprzedaży mieszkań komunalnych.

Ad.4.7. 
W sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości zabudowanej
 
Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały.

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Komisja Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się” -0)  podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia
zgody na wydzierżawienie nieruchomości zabudowanej.

Ad.4.8.
Zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zasad  gospodarowania  nieruchomościami  stanowiącymi  własność
Gminy Ścinawa.

Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały.

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.



Komisja Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się” -0)  podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę
w  sprawie  zasad  gospodarowania  nieruchomościami  stanowiącymi  własność  Gminy
Ścinawa.

Ad.4.9.
W sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju miasta i gminy Ścinawa na lata 2015-2022.

Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały.

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały.

Radna Pani Irena Chrystyna:
Ile instytucji, przedsiębiorstw brało udział w tworzeniu tej strategii ?

Zaproszeni  byli  wszyscy,spotkanie  organizowane  było  przez  wykonawcę  czyli  przez  „Krainę  Łęgów
Odrzańskich”. Tworzenie tego dokumentu wywołało spore zainteresowanie po stronie przedsiębiorców
np. firma Inkana.

Przewodniczący Rady Miejskie w Ścinawie:
W projekcie uchwały  jest wszystko szczegółowo opisane kto był uczestnikiem tych warsztatów jakie
firmy i kto prowadził

Przewodniczący Solidarności Pan Ryszard Lis:
Czy w tej strategi jest ujęta strategia edukacji w mieście i gminie Ścinawa.

Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak:
Do tej pory nie było strategi na ten temat. Obecna strategia zawiera komponent związany z edukacją.
Są to generalnie założenia opisujące to co dzięki edukacji chcemy osiągnąć. Odpowiadając konkretnie
na pytanie, tak edukacja została objęta tą strategią, braliśmy pod uwagę różne aspekty związane z
oświatą.

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”  -1)  podjęła  uchwałę  w  sprawie
uchwalenia Strategii Rozwoju miasta i gminy Ścinawa na lata 2015-2022.

Radna Pani I. Chrystyna wyszła o 15:45 powrót o 15:50

Ad.4.10.
W sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Anna Podbucka przedstawiła przedstawiła projekt uchwały.

Radny:  Pan  Szebeszowicz  wyszedł  o  15:50  powrót  o  15:58  i  Pan  Jagiełło  o  15:55  powrót



o 16:00.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”  -0)  podjęła  uchwałę  w  sprawie
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej.

Radny Pan Cz. Jastrzębski wyszedł o 16:00 powrót o 16:07

Ad.4.11.
W  sprawie  zamiaru  likwidacji  oddziału  przedszkolnego  i  przekształcenia  Szkoły  Podstawowej
w Tymowej im. Orląt Lwowskich w Szkołę Filialną z klasami I-III Podporządkowaną Szkole Podstawowej
Nr 3 w Ścinawie im. Bronisława Malinowskiego 59-330 Ścinawa ul. Królowej Jadwigi 9.

Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystaian Kosztyła:
Witam Państwa bardzo serdecznie, dziękuję za przybycie.  Rozumiem Państwa niepokój i  obawę ale
decyzja związana z reorganizacją oświaty na terenie Gminy Ścinawa jest konsekwencją dwóch rzeczy
takich jak np. zaniedbań, które ponosiły poprzednie władze w nierealizowaniu zaleceń pokontrolnych
dotyczącego tego najstarszego obiektu,  ale także kwestie  ekonomiczne związane z wydatkowaniem
środków budżetowych po to aby zabrać z innych miejsc.
Proszę o zrozumienie ale muszę podjąć taką decyzję. Proponowany projekt uchwały jest minimalny
jeżeli chodzi o kwestie związane z utratą etatów przez nauczycieli żaden z nich nie traci pracy. 
W Tymowej zostaje szkoła na poziomie podstawowym, czyli  dwa oddziały przedszkolne, klasy I-III
i funkcjonuje to jako Szkoła Filialna w Tymowej.
 
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy
projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały.

Radna Pani M. Ratajczak wyszła o 16:10 powrót 16:20
Radna Pani A. Parzyńska wyszła o 16:15 powrót 16:24
I. Chrystyna:
Zarzucono nam iż upraszczamy temat nie upraszczamy, gdyż dopiero na komisji  zostało zmienione
uzasadnienie  do  projektu  uchwały  i  na  pewno  nie  wszyscy  zdążyli  się  zapoznać  z  nowym
uzasadnieniem.
Zgłaszam WNIOSEK FORMALNY- w którym proszę o przekazanie projektu uchwały do prac w Komisji
Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Sportu.

Sekretarz Pan Dariusz Stasiak:
W uzasadnieniu zostało błędnie użyte „ likwidacja w Tymowej” lecz tytuł projektu uchwały został ten
sam. To nie  jest  uchwała  o likwidacji  oddziału  tylko  o  zamiarze  i  to  otwiera  procedurę.  Dyskusja
rozpoczyna się od podjęcia uchwały i to Państwo, Kuratorium, Związki Zawodowe, nauczyciele będą
mogli wypowiedzieć się na temat intencji którym te dwie uchwały mają służyć.

Przewodniczący Rady:
Na komisjach wspólnych zostało dokładnie wytłumaczone był błąd w druku.

I. Chrystyna:
Panie Przewodniczący nie zrozumiał Pan moich intencji dlatego też prosiłam o przekazanie projektu
uchwały do prac w Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Sportu.

Głosowanie nad wnioskiem formalnym:
Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu



( 4 głosami „za” , „przeciw”-10 , „wstrzymało się” -1 ) odrzuciła wniosek formalny Radnej
I. Chrystyny.
       
Przewodniczący Solidarności Pan Ryszard Lis:
Jak wzrosły koszty osobowe. W sprawie konsultacji projektu uchwały: do konsultacji można skierować
projekt  uchwały  główne  ale  nie  ma  też  przeszkód  aby  również  uchwałę  intencyjną  przekazać  do
konsultacji  społecznych.  Natomiast  jeżeli  nie  zostało  to  zrobione  to  jest  obowiązek  bezwzględny
konsultowanie uchwały stanowiącej. Osobiście jestem przeciwnikiem tej uchwały. A co jeżeli ta uchwała
padnie. To co tu słyszymy to półprawdy.

Radny Powiatu Władysław Siwak:
Cała szkoła mieściła kiedyś 200 uczniów. Obecnie jest nowe skrzydło ,sala gimnastyczna i orlik. Na
dzień dzisiejszy tą ilość uczniów która uczęszcza do szkoły pomieści nowsza część szkoły więc nie ma
sensu przenosić dzieci do Ścinawy. A co jeżeli okaże się, że dzieci w Ścinawie jest za dużo zostaną
wprowadzone dwie zmiany? Za kilka lat wzrośnie ilość uczniów w Tymowej.
Jeżeli chodzi o nauczycieli to po likwidacji gimnazjów wzrośnie zapotrzebowanie.

Rudyk Piotr przewodniczący Rady Rodziców w Tymowej:
Dlaczego  nie  można  zorganizować  dowozu  dzieci  z  innych  wiosek  np.  z  Dąbrowy,  Buszkowic,
Przychowej i wtedy koszty utrzymania są mniejsze a subwencja większa ponieważ są to dzieci wiejskie.
Jeżeli  przeniesiemy klasy 4-6 do Ścinawy to jaki jest koszt utrzymania klas 1-3 dwukrotnie większy
teoretycznie rozważając.

W uzasadnieniu nie jest ujęte jakie koszty poniosłaby gmina żeby wyremontować, zburzyć czy
od nowa postawić budynek.
Co oznacza konkretnie kwota 1 900 000 zł o której mówiono ?

W 2015r. były przeznaczone pieniądze na remont komina i założenie rynien na budynku. Gdzie
podziały  się  pieniądze  ponieważ  remont  nie  został  przeprowadzony.  Remont  komina  i  rynien  był
planowany w sierpniu i jeżeli został on zaniechany to znaczy, że od tamtej pory zaczęły powstawać
plany wobec naszej szkoły.

Prawdopodobnie  został  wykonany kosztorys  wstępny a  dlaczego do  tej  pory  nie  wykonano
konkretnego kosztorysu ?
Co to jest CUP ? 

Czy zostało przeliczone ile dzieci odejdzie do Gminy Rudna i wtedy to tamta gmina dostanie
subwencje a nie gmina Ścinawa.

Dlaczego w strategi na lata 2015-2022 w uzasadnieniu nie ma odnośnika do oświaty ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
W dalszej części strategi jest odnośnik do oświaty ale nie ma oddzielnej strategi dla oświaty.

P. Woźniak:
Dlaczego nikt nie bierze pod uwagę naszych dzieci ich zdania czy chcą zamienić małą szkołę na wielką
gdzie jest małe zainteresowanie ze strony nauczycieli. Nikt nie wspomina o przemocy, narkotykach,
alkoholu które są spożywane w wielkich szkołach.
W małej szkole nauczyciele indywidualnie podchodzą do każdego ucznia a w klasach 30-osobowych
tego nie ma. Czy ktoś interesuje się co będzie z naszymi dziećmi ponieważ klasy 4-6 to są jeszcze małe
dzieci podatne na środowisko. 

P. Sztur:
Niezrozumiałe są dla mnie kroki obecnie podejmowane, według moich obserwacji to najlepiej wszystko
sprzedać,  zburzyć  nie  patrząc  na  człowieka  a  dobro  dziecka  nie  jest  w  ogóle  brane  pod  uwagę.
Dlaczego moje dziecko ma zmieniać szkołę jeżeli mam dobrą szkołę na miejscu. Nie chcę żeby było
robione coś wbrew mojej woli.
Z góry jest narzucona decyzja i nikt nie pyta nas o zdanie, mówione jest, że trzeba zrozumieć a kto
zrozumie nas jako rodziców.



P. Pacura:
Moje pytanie skierowane jest do Pana Burmistrza.
Dlaczego wprowadził  nas Pan w błąd mówiąc,  że przyszedł nas Pan uspokoić ponieważ nie macie
zamiaru zamykać szkoły a jedynie zapytać się czy przeprowadzić remont czy lepiej zburzyć starą część
by postawić nową a zaraz po tym radni dostali projekt uchwały w którym zawarte było coś innego.
W jakim celu była próba oszukania nas ?

P. W. Kucner:
Dzisiejsza  uchwała  jest  szkodliwa  i  nie  powinna  mieć  miejsca,  nie  ma  w  niej  dobra  dzieci  ani
nauczycieli. 
Jeżeli chodzi o projekt utworzenia zespołu placówek oświatowych nie było żadnych konsultacji.
Nie prawdą jest, że jeden rocznik zniknie i subwencja również, nie zniknie.
Dzieci uczęszczające do szkoły w Tymowej nie mogą być karane za to, że w poprzednich latach nie
inwestowano w utrzymanie szkoły.
W strategi nie ma zapisów takich aby można było się na nie powołać.
Jeżeli chodzi o przyrost na terenie Tymowy obecnie jest on dodatni.
To co jest tutaj robione to obchodzenie prawa i dążenie do likwidacji kolejnej szkoły.
Subwencja na ucznia który zostanie przeniesiony do szkoły miejskiej spadnie, ponieważ będzie wtedy
liczona na ucznia miejskiego a nie wiejskiego więc to nie zwiększy w żaden sposób budżetu.

P. Burejza:
Jestem matką ucznia klasy piątej i z tego co nam już wiadomo rocznik ten zostanie wchłonięty przez
SzP nr 3 w Ścinawie. Moim zdaniem moje dziecko nie da sobie rady z natłokiem tych zmian. Jeżeli
zostaje odział przedszkolny i klasy I-III a budynek w którym mieści się kotłownia i stołówka ma być
zburzony  to gdzie będą w/w miejsca.

Sekretarz Pan Dariusz Stasiak:
Prowadzimy rozmowy na ten temat z dyrektorem szkoły i ta przestrzeń która zostanie oczywiście po
adaptacji zostanie wykorzystana na pomieszczenia o które Pani pyta.

P. Czajka:
Szkoła jest sercem naszej miejscowości dla nas mieszkańców. W takiej sytuacji nie będzie migracji na
wieś tylko z wsi do miejscowości np. Rudna gdzie są lepsze działki, dobra szkoła i w pewnym momencie
społeczeństwo z jednej miejscowości podzieli się na dwie gminy.
Państwo jako nasi przedstawiciele powinniście poszukać takich rozwiązań, aby ta szkoła została.

P. Kucner:
Popieram wszystkie wypowiedzi, które padły do tej pory ze strony rodziców, Radnego Powiatu oraz
Pana Przewodniczącego Solidarności Ryszarda Lisa. Szkoła w Tymowej jest ośrodkiem kulturowym jak
również ośrodkiem integracji miejscowej społeczności na co Rada powinna zwrócić uwagę.
Chciałabym również zwrócić uwagę na to jeżeli dzieci odejdą do Rudnej to odejdą również uczniowie z
Gimnazjum i cała subwencja również.

Radny Powiatu Pan W. Siwak:
Proszę to zostawić i wrócić do tego jak, będzie reforma wtedy zobaczymy, jaka będzie sytuacja.

Radna Pani I. Chrystyna:
Uchwała ta budziła we mnie duże wątpliwości i dlatego chciałam cofnąć ją do prac w komisjach. Jestem
Radną z tego terenu i będę bronić szkoły w Tymowej dlatego proszę poczekajmy z ostateczną decyzją.

Radna Pani D. Pawłoszyńska:
Szkoła w Tymowej nie służy tylko jej mieszkańcom ale także dowożone są dzieci z Dziesławia i Chełmka
Wołowskiego.

Sekretarz Pan Dariusz Stasiak:
W sprawie kosztów. Koszty rosły w latach 2007,2008,2009 i 2010 wtedy systematycznie podnoszono
płace nauczycieli  a  subwencja stała w miejscu.  Wzrosły koszty o 1900 000 zł  i  pozostały do dnia



dzisiejszego na tym poziomie co spowodowało, że w tym okresie zaangażowanie środków własnych
gminy na finansowanie  oświaty  na poziomie 3000 000 zł  wzrosło do 5000 000 zł,  i  ta  część jest
całkowicie wyłączona z możliwości innego finansowania. 

Chciałbym zapewnić, iż nie będzie jak to Państwo określili spędu uczniów będą to klasy 24-26
osobowe. Organizacja szkoły w zakresie czasu pracy również pozostaje bez zmian.

Odpowiadając na pytanie dlaczego dzieci nie mogą zostać w nowym budynku w którym się
zmieszczą,  muszę  powiedzieć,  że  na  dzień  dzisiejszy  nie  wiem,  trzeba  przeprowadzić  analizę.
Zaznaczam, że chodzi o zamiar przekształcenia i od tego momentu zaczyna się dyskusja szczegółowa,
analizy i  ponoszenia jakichkolwiek kosztów z tym związanych. Przygotowujemy projekt  i  określenie
kosztów.

Nie chodzi o wymienioną kwotę (1900 000 ) tylko o nakład na oświatę w ramach procesu, który
uruchamia ta uchwała. Jest to zamiar, który może w czasie ulegać zmianom.

Koszt utrzymania ucznia po przeniesieniu w skali  całości  nie ma znaczenia opierając się na
argumencie takim jak np. że w klasach I-III jest wymagany tylko jeden nauczyciel a klasy 4-6 niestety
wymagają większego zatrudnienia, ponieważ do każdego przedmiotu wymagany jest osobny nauczyciel.

CUP – Centrum Usług Publicznych jest to propozycja na wypracowanie modelu funkcjonowania
w tej przestrzeni, z jednej strony szkoła ale również innych usług publicznych, które gwarantowałoby to
o co Państwu chodzi, żeby teren pozostał żywy i aktywny. Jest to alternatywa na przyszłość ale istota
tego opierać się będzie na relacji z Państwem. Nie powstanie to oczywiście z dnia na dzień gdyż wyma
ga to zainwestowania środków.

Budżet 2015 o który padło zapytanie, oczywiście przekażemy informacje na ten temat.
Jeżeli chodzi o przemoc, narkotyki, które są spożywane w dużych szkołach nie słyszałem żeby w

tutejszej szkole działy się takie rzeczy.

Przewodniczący Solidarności Pan Ryszard Lis:
Priorytetem było pokazanie kameralnej szkoły i jej wartości w środowisku wiejskim.
 
Sekretarz Pan Dariusz Stasiak:

Bez wątpienia kameralne szkoły maja swoją wartość ale bez wątpienia również nie mają tego co
duże  szkoły.  Mówią  Państwo,  że  mniej  czasu  dla  jednego  dziecka  ale  jest  to  nauczanie  można
powiedzieć grupowe a nie indywidualne.
Koszty poniesione w październiku, nie mogliśmy ich konkretnie określić.

Mówiąc  o  strategii  rozwoju  powiedziałem  iż  jest  odnośnik  do  oświaty  ale  strategia  nie
przewiduje  szczegółowych  rozwiązań.  Cel  strategii  to  podnoszenie  poziomu  nauczania,  tworzenie
odpowiedniej jakości usługi dla dzieci.
Jeżeli  chodzi  o  odejścia  dzieci  do  Rudnej  to  nie  braliśmy  tego pod uwagę.  W tej  kwestii  decyzje
podejmą Państwo jako rodzice.
Gmina jest tylko częścią systemu nie my go tworzymy. 
Od bardzo długiego czasu jest tak, że gmina musi dokładać, jedna mniejsze druga większe pieniądze do
oświaty  i  wtedy  nasuwa  się  pytanie;  dlaczego  z  budżetu  Państwa  nie  przeznacza  się  środków
adekwatnych do zadań.
W naszej gminie od 2007 roku do chwili obecnej jest niewielka różnica w subwencji oświatowej a w tym
samym czasie wzrost kosztów funkcjonowania oświaty to około 1900 000.

W poprzednich latach szkoły można było przebudowywać ze środków unijnych w tej chwili ten
proces  został  zamknięty  jak  również  i  na  inne rzeczy  można był  pozyskać  środki.  Ale  zaniechano
procedury jakie były wymagane choćby wypełnienie i złożenie wniosku o dofinansowanie.

Proponujemy tą uchwałę, która rozpoczyna pewien proces, spowoduje on, iż przedstawiciele
różnych środowisk zostaną zaproszeni na konkretną rozmowę o konkretnych rozwiązaniach.

Odpowiadając Pani Kucner na wypowiedź w sprawie szkodliwej uchwały.
Z  punktu  widzenia  przyzwyczajeń  każda  zmiana  wywołuje  stres  i  obawy  i  w  ty  sensie  można
powiedzieć, że jest szkodliwa. Ale biorąc pod uwagę różnego rodzaju procesy zmian, które na początku
były nie do przyjęcia i zrealizowania po dokonanych zmianach duża część przeciwników przyjmowała to
rozwiązanie jako dobre posunięcie.
W sprawie, że nie można karać za wcześniejsze zaniedbania, oczywiście że nie i nikt tego nie robi.
Obiekt  wymaga  zaopiekowania  w  taki  sposób,  iż  zostanie  wyburzony  i  postawiony  na  nowo  lub



modernizowany.

Pani W, Kucner:
Proszę o danie czasu aby zobaczyć jakie będą następstwa ustawy o systemie oświaty.
Jest również deklaracja ze strony mieszkańców o wsparciu finansowym.

Sekretarz Pan Dariusz Stasiak:
Nie można zatrzymać procesu, który się rozpoczął my tylko możemy z odpowiednim wyprzedzeniem
zareagować i przygotować się na to co nastąpi.
Środki  przeznaczone  na  remont  komina  to  40  000  o  rynnach  mi  nie  wiadomo  a  gdzie  zostały
przekazane te środki to musiałbym sprawdzić.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Chciałbym odpowiedzieć na zarzut, iż moje słowa były kłamliwe. Nie były kłamliwe i dotyczyły tego, że
nie likwidujemy edukacji w Tymowej, ponieważ szkoła ta pozostaje jako szkoła filialna w której mieścić
się będą przedszkole i  klasy I-III.  Rozumiem sentyment do tego miejsca ale musimy podejmować
również takie decyzje jak ta są one spowodowane również tym co wcześniej nie było realizowane.
Za stan tego obiektu odpowiedzialny jest Burmistrz i za ewentualne nieszczęścia również. Obiekt ten
wymaga remontu i nie podlega to dyskusji.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(10 głosami „za” ,„przeciw”-4, „wstrzymało się”-1) podjęła uchwałę w sprawie likwidacji
oddziału  przedszkolnego  i  przekształcenia  Szkoły  Podstawowej  w  Tymowej  im.  Orląt
Lwowskich w Szkołę Filialną z klasami I-III Podporządkowaną Szkole Podstawowej Nr 3 w
Ścinawie im. Bronisława Malinowskiego 59-330 Ścinawa ul. Królowej Jadwigi 9.

Ad.4.12.
W sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Placówek Oświatowych w Ścinawie.
Kierownik  Referatu  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  Pani  Grażyna  Matkowska  –  Rudomino
przedstawiła projekt uchwały.

Komisja Zdrowia,Pomocy Społecznej, Oświaty,Kultury pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.                                                      

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały.

Radna M. Żogalska:
Dyrektor szkoły jest wybierany w drodze konkursu a jak jest wybierany zastępca dyrektora również
przez konkurs ?

Kierownik Referatu Pani Grażyna – Rudomino:
Zastępce wybiera dyrektor w porozumieniu z organem prowadzącym.

Radna M. Żogalska:
Dyrektor Gimnazjum ma umowę do 2018 roku jeżeli umowa zostanie wypowiedziana wcześniej czy
wtedy ponoszone są koszta z wcześniejszym zakończeniem umowy ?

Sekretarz Pan Dariusz Stasiak:
Umowa zostanie rozwiązana na stanowisku dyrektora ale na stanowisku nauczyciela obowiązuje nadal.

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(10 głosami „za” ,„przeciw”-2, „wstrzymało się”-3)  podjęła uchwałę w sprawie zamiaru
utworzenia Zespołu Placówek Oświatowych w Ścinawie.



Ad.5.
Zatwierdzenie protokołu nr XV z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 21 grudnia 2015r.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do protokołu. Brak uwag. Dyskusję zamknięto. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-0)  przyjęła  protokół  Nr  XV  z  dnia
21 grudnia 2015 r. 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych. 

W. Jagiełło:
Jaki jest dodatek do leków dla najuboższych w naszej gminie ?
Odpowiedź proszę na piśmie. 

M. Mostowski:
W sprawie drogi powiatowej w Dziewinie na której będzie wykonywana nawierzchnia. Chodzi o odcinek
drogi koło kościoła, który idzie pod górkę i jest obecnie drogą polną ale prowadzi do 6 domów czy nie
można jej uwzględnić w tym remoncie jest to kwestia 100 metrów.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
W tym roku rozpoczęliśmy prace związane z projektowaniem drogi do Dziewina jak i przez Dziewin.
Będzie to objęte zakresem projektu i dopiero pokaże nam koszty związane z realizacją. Później podjęte
będą decyzje co do dalszych działań w tym zakresie. 

M. Ratajczak:
Proszę  o  przekazanie  konkretnej  informacji  na  temat  dyżurów sobotnio-niedzielnych  dla  mieszkańców
Ścinawy jak również Gminy.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa:
Została przeprowadzona rozmowa z Dyrektor MGZZOP Panią Ewą Buras i  przekazano informację w tej
sprawie.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Oczywiście w porozumieniu z Panią Dyrektor zostanie przekazana ta informacja publicznie.

J. Szebeszowicz:
W sprawie lamp które nie świecą w Zaborowie. Zgłaszałem to osobiście w obsłudze klienta Tauron i do tej
pory nie ma odpowiedzi ani naprawy tych lamp. 

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
To wynika z tego, iż negocjujemy kwestie związaną z bieżącym utrzymaniem oświetlenia drogowego,
trwają rozmowy dotyczące umowy pomostowej negocjowane są stawki. W tym tygodniu został wysłany
nasz projekt umowy ponieważ my nie dostaliśmy żadnej propozycji i czekamy na odpowiedź.   

J. Szebeszowicz:
Chciałbym również zgłosić iż na świetlicy w Zaborowie nie działa klimatyzacja od dłuższego czasu, nie
można jej w końcu naprawić ?

Ad.7 Wolne wnioski. 

M. Żogalska:
Zgłaszam, iż na ulicy Lipowej nie świeci lampa.
Proszę również o zapraszanie Radnych na różnego rodzaju zebrania i spotkania.

Ad.8. Zapytania sołtysów.



Przewodniczący zapytał czy są jakieś pytania do tego punktu. Brak pytań.

Ad.9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z prac w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący zapytał czy są jakieś pytania do tego punktu. Brak pytań.

Ad. 10.Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący zapytał czy są jakieś pytania do tego punktu. Brak pytań.

Ad. 11.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

Działając w oparciu o § 12 ust. 2 Regulaminu Rady Miejskiej stanowiącego załącznik nr 5 do Statutu
Miasta  i  Gminy  Ścinawa  na  wszystkie  zapytania  i  interpelacje  na  które  nie  udzielono  odpowiedzi
zostaną udzielone na piśmie. 

Ad. 12.Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie o godz. 17:56
zamknął  obrady XVI  sesji  Rady Miejskiej  w Ścinawie  w VII  kadencji  2014-2018.  Na tym protokół
zakończono.  

Protokołowała: Klaudia Stachów                                                       Obradom przewodniczył:
Przewodniczący Rady Miejskiej

w Ścinawie                

Marek Szopa             

          


